2009台灣國際民族誌影展
身體與靈魂
台灣國際民族誌影展是台灣第一個民族誌影展，也是亞洲的創舉。長久以來，在各國舉辦的國際民族誌影展扮演著向民眾推介優良民族誌影片的重要角色，具有強大的社會教育功能。我們希望透過兩年一度的台灣國際民族誌影展，藉由影像、聲音等媒介的傳達，對文化作出深入的詮釋，進而觸發文化間的溝通，並激發本土文化的省思。 

第五屆台灣國際民族誌影展將於2009年10月2日至10月6日在台北舉行。本屆影展由台灣民族誌影像學會主辦，中央研究院民族學研究所博物館等單位協辦，主題訂為「身體與靈魂」。「身體」與「靈魂」是世界各地不同的文化與宗教共同關切的重要議題。本次影展將從跨文化的視野，展演世界各地不同社會文化在相異的「身體」與「靈魂」概念下所進行的促進「身體」與「靈魂」健康圓滿發展的醫療與修練活動，包括原住民社會的巫醫治療、其他傳統醫療、現代醫療、以及另類醫療和身心靈修練體系。藉此影展，我們希望能在多元文化的比較借鏡下，增進我們對「身體」與「靈魂」的理解，讓「身體」與「靈魂」有更妥適的依歸。 

2009年民族誌影展除了徵選以「身體與靈魂」為主題的影片（不限影片完成時間），我們同時廣徵不限題材新近（2007-2009年）完成的優異文化性紀錄影片，以豐富本屆影展的多元性和文化內涵。 

本次影展採線上報名，請上官網www.tieff.sinica.edu.tw，截止日期為6月10日。 

影展主席 胡台麗 　影展策展人 林文玲
台灣民族誌影像學會
台北市南港區115中央研究院民族學研究所2610室
電話：＋886 2 26523453 傳真：＋886 2 27855836

E-mail：tieff@gate.sinica.edu.tw

Website: www.tieff.sinica.edu.tw

Taiwan International Ethnographic Film Festival 2009

Body and Soul

Since launching Asia's first international ethnographic film festival in 2001, the biennial Taiwan International Ethnographic Film Festival (TIEFF) has established itself as one of the world's foremost venues for documentary and ethnographic films from around the world. This year, from October 2nd till the 6th, the 5th TIEFF will be held in Taipei, Taiwan. This year's theme, "body and soul" seeks to explore biomedical and alternative healing practices from a cross cultural perspective. Possible topics for inclusion include, but are not limited to: health care in the developing world, indigenous, traditional, and alternative healing practices, epidemics and infectious disease, suffering and care, etc. In choosing the theme "body and soul" the festival seeks to expand our understanding of issues pertaining to physical and mental health beyond the confines of traditional biomedicine in order to encompass the heterogeneous bodily and spiritual practices which shape health care around the world. 

In addition to films submitted under the central theme, "Body and Soul" (which is open to all films fitting the theme, regardless of when they were made), TIEFF also welcomes recently completed films, on any topic, made within the past two years (2007-2009), for submission to its “New Vision” section.

TIEFF has become an important fixture in Taiwan's cultural and intellectual life, attracting large audiences of filmgoers, teachers, and students every two years. TIEFF is organized by the Taiwan Association of 

Visual Ethnography, a non-profit organization dedicated to greater public awareness of documentary and ethnographic films, and co-organized by the Institute of Ethnology, Academia Sinica, Taiwan. TIEFF is more than a venue for screening films and videos, it is also a forum for learning, discussion and the exchange of ideas. TIEFF considers every film selected to be an equally valuable; accordingly, there is no competition section. All film submissions are handled through our webiste: http://www.tieff.sinica.edu.tw

Entry deadline: June 10th, 2009 

HU, Tai-Li　　　　　 LIN, Wen-Ling

Festival President　　　Festival Director

Taiwan International Ethnographic Film festival 2009

Taiwan Association of Visual Ethnography

Room 2610, Institute of Ethnology, Academia Sinica

Nankang, Taipei 115, Taiwan

Tel: +886 2 26523453 Fax: +886 2 27855836

E-mail: tieff@gate.sinica.edu.tw

Website: www.tieff.sinica.edu.tw

參展規則
I. 第四屆台灣國際民族誌影展由台灣民族誌影像學會主辦，中央研究院民族學研究所博物館等單位協辦。
II. 報名須知：
1. 台灣國際民族誌影展接受影片及錄影帶等媒材之創作
（35釐米影片、16釐米影片、Betacam錄影帶、DV錄影帶）。
2. 報名者必須提供下列資料：
· 請寄送一份參選影片之VHS 影帶（NTSC系統）或DVD。（此影帶將由台灣民族誌影像學會及中央研究院民族學研究所博物館保存，僅供非商業性研究參考之用。）
· 請完整填寫線上報名表。   

3. 寄送影帶或DVD至台灣民族誌影像學會時，請附上以下資料：    

· 影片相關宣傳資料。
· 至少兩張劇照（此照片將用於影展節目手冊及其他宣傳媒體）。   

4. 寄送地址：
台灣民族誌影像學會
台北市南港區115中央研究院民族學研究所2610室
電話：＋886 2 26523453 傳真：＋886 2 27855836
E-mail：tieff@gate.sinica.edu.tw
Website: http://www.tieff.sinica.edu.tw
III. 報名截止日期：2009年6月10日。
IV. 入選作品將於7月底前公布。
V. 入選作品之放映規格為35釐米或Betacam（NTSC 系統）。
VI. 台灣國際民族誌影展將支付入選作品之運費。
VII. 台灣國際民族誌影展有權使用入選作品之片段（最多4分鐘）做為媒體宣傳之用。
Regulations for entry

I. The films selected for the festival will be preserved in the Institute of Ethnology, Academia Sinica, Taiwan, joint organizer of TIEFF.

II. Entry Submission:

1. The festival is open to films made in 35mm, 16mm, Betacam, or DV format.

2. Entrants are asked to submit the following material: 

· To apply, send a preview copy of the film in VHS (NTSC) or DVD (region free only) format to the address below. (These preview tapes will remain in the possession of TIEFF for non-commercial and academic use only.)

· Completed online entry form.

3. In addition to the preview copy, please also send along the following required items:   

· Press kit (English or Chinese)

· At least two still photographs from the production to be included in the festival catalogue and for promotional purposes. (These photos will remain in the possession of TIEFF)

4. Mailing address for entry:
Taiwan Association of Visual Ethnography
Room 2610, Institute of Ethnology, Academia Sinica
Nankang, Taipei 115, Taiwan
Tel: +886 2 26523453
Fax: +886 2 27855836
E-mail：tieff@gate.sinica.edu.tw
Website: www.tieff.sinica.edu.tw
III. Deadline for entry is June 10, 2009.

IV.  Notification of selection will be given by July 30, 2009.

V. Screening format of TIEFF is either 35mm or Betacam (NTSC).

VI. TIEFF will pay for all shipping costs for the selected films.

VII. Once a film is selected, the holder of its copyrights automatically authorises TIEFF to promote the production on public television in short trailers up to 4 minutes in length.

